
  

                                                             
ACTA DEL CONSELL D’ADOLESCENTS 

03 de maig de 2024 
 
Ordre del dia 
 
1- Benvinguda de la regidora d’Educació. 

 
2- Votació proposta d’inversió pressupost 2024 “benestar animal”. 
 
3- Tema tercera sessió: Millores a l’espai públic. 
 
4- Torn obert de paraules. 

 
 
S’EXCUSA: 
 
Tècnica d’Educació 
 
Sra. Núria Aupí, cap de l’Àrea d’Educació.  
 
NO ASSISTEIXEN: 
 
Centre Prats de la Carrera 
 
ASSISTENTS: 
 
Alcalde 
 
Sr. Juli Fernández Iruela 
 
Regidora d’Educació 
 
Sra. Maria Lluïsa Teixidor Marimon 
 
Conselleres i Consellers 
 
13 consellers i conselleres dels següents centres de secundària: 
 

- Institut Baix Empordà 
- Institut Frederic Martí Carreras 
- Institut La Sureda 
- Escola Sant Jordi 

 
Persones expertes sobre el tema de la sessió:  
 
Sra. Diana Lledó 
 
Tècniques d’Educació 
 
Sra. Bàrbara Romero, tècnica d’Educació. 
Sra. Laura Geli, tècnica d’Educació. 
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1. Benvinguda de la regidora d’Educació. 
 
La regidora d’Educació, la Sra. Maria Lluïsa Teixidor Marimon, explica que el Sr. Juli 
Fernández Iruela, alcalde de Palafrugell, vindrà abans de finalitzar la sessió per 
incompatibilitat horària degut a una altra reunió. Fa una introducció sobre el tema de la 
sessió. 
 

2. Votació proposta d’inversió pressupost 2024 “benestar animal”. 
 
La regidora d’Educació explica que, un cop reunits amb l’APA Rodamón, ens van fer 
arribar un detall de propostes d’inversió perquè els consellers i les conselleres votin la 
que considerin més adient per destinar-hi la dotació econòmica del Consell.  
 
A continuació, es detalla la proposta que s’ha fet des de l’APA Rodamón i també es 
concreta, a cadascuna, els vots a favor per part dels consellers i de les conselleres.  
 
“El Consell d’adolescents té avui una oportunitat única d'influir positivament en el 
benestar dels gossos i gats del Centre de Recollida d'Animals Rodamón. A través de la 
vostra votació, podem dirigir les millores cap a un futur més brillant per a aquests 
éssers que tant necessiten la nostra ajuda i afecte. A continuació us presentem quatre 
alternatives clau, cadascuna amb el potencial de transformar la vida dels residents del 
centre. 
 
Cap a un Futur Més Verd i Segur per als Nostres Amics de Quatre Potes 

 
Plantació d'Arbres (4 vots) 
 

- La primera proposta, i potser la més enriquidora per al medi ambient i els 
nostres amics animals, és la plantació d'arbres dins i als voltants del centre. 
Aquesta iniciativa oferiria ombra i un entorn més natural per als gossos i gats.  
 
Càmeres de Seguretat (0 vots) 

 
- La segona opció es la instal·lació de càmeres de seguretat. Aquesta millora 

és crucial per  garantir la seguretat dels animals, permetent un control i 
supervisió constants per prevenir abusos, robatoris o fugides. Les càmeres 
també facilitarien la identificació de comportaments anormals o malalties a 
temps.  
 
Millora de l'Alimentació (4 vots) 
 

- La millora de l'alimentació que s’ofereix als gossos i gats del centre. Aquesta 
iniciativa busca garantir que tots els animals rebin una dieta equilibrada i rica 
en nutrients, adaptada a les seves necessitats específiques, ja sigui per edat, 
salut o condició física.  
 
Cirurgies per Impedir la Reproducció (5 vots) 
 

- Programa de cirurgies per impedir la reproducció, incloent l’esterilització i la 
castració dels animals. Aquesta mesura ajudaria a controlar el nombre 
d'animals sense llar, millorar el comportament dels animals i reduir el risc de 
certes malalties. És una inversió en la seva salut a llarg termini.” 
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La proposta definitiva és cirurgies per impedir la reproducció, amb un total de 5 
vots a favor, així es destinarà un total de 1.500 € a realitzar aquesta acció.  

 
 
3. Tema tercera sessió: Millores a l’espai públic. 
 
Per començar la sessió, es fa un mapeig amb els consellers i les consellers i 
s’identifica quins llocs dels municipi els agraden o s’hi senten a gust i quins llocs 
necessiten alguna millora. Per fer-ho s’utilitza un mapa gran i s’hi ubiquen gomets 
verds (llocs on gaudeixin) i gomets vermells (llocs que necessiten millores), s’adjunta 
una fotografia del mapa al final de l’acta.  
 
A continuació s’enumeren, per centres de secundària, les propostes dels consellers i 
de les consellers:  
 
Sant Jordi (Llocs on gaudeixen) 
 

- Platja Canadell 
- Plaça de Can Mario 
- Estadi municipal 
- Parc de la Sauleda 
- Platja de Llafranc 
- Platja deTamariu 
- Piscina municipal 

 
 
Sant Jordi (Llocs on calen millores) 
 

- Skate parc (neteja) 
- Espai jove (renovar porteries sense xarxa) 
- Falta gespa al camp d’entrenament de l’estadi 
- Pàrquing a prop de l’escola Sant Jordi 
- Pedres al parc de la Sauleda (neteja, manteniment) 
- Mala olor de pipí a certes zones de la plaça de Can Mario 

 
 
La Sureda (Llocs on gaudeixen) 
 

- Camp d’en Prats 
- Pavelló d’hoquei 
- Plaça Nova 
- Camp del Gregal 

 
 
La Sureda (Llocs on calen millores) 
 

- Sauleda (falten lavabos públics) 
- Bosc darrere de l’escola Pi verd està molt brut (deixalles) 
- La punxa (escombraries als carrers del barri) 
- Plaça Nova (brossa) 
- Parcel·la buida al costat de l’escola carrilet (deixalles) 
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Frederic Marti Carreras (Llocs on gaudeixen) 
 

- Platja de Llafranc i del Canadell 
- Piscina municipal 
- Parc del dipòsit 
- Escola Pi verd voltants 
- Barri Sant Josep 

 
 
Frederic Marti Carreras (Llocs on calen millores) 

 
- La Sauleda (brutícia) 
- Pista de bàsquet del costat del pàrquing de l’Estadi municipal (brutícia) 
- Bosc del costat del camp Gregal (deixalles) 
- Skate parc (brutícia) 

 
 
Baix Empordà (Llocs on gaudeixen) 
 

- Biblioteca 
- Skate Parc 
- Parc de davant de l’institut Frederic Marti Carreras  
- Plaça Nova 

 
 
Baix Empordà (Llocs on calen millores) 
 

- Parc de la Sauleda (separar els espais de joc per no ocasionar molèsties quan 
hi ha diverses persones jugant) 

- Parc del Lidl (brutícia) 
- Jardineria Montes (abandonada i deixada, conflictes i brutícia) 
- Parc de les Palmeres (material molt deixat i poc cuidat) 

 
Un cop fet el mapeig, els consellers i les consellers fan diverses preguntes a la cap de 
l’Àrea de Qualitat Urbana, la Sra. Diana Lledó. A continuació detallem breument 
algunes de les preguntes que han sortit:  
  

- On es posaran les fires? 
A la zona del parc territorial, s’acabarà abans de l’estiu, ara ja s’hi pot accedir. 
Les fires aniran on sempre, en un espai al darrere. 

 
- Cases abandonades, què s’hi farà? 

Si hi ha d’haver algun risc per l’espai públic, l’ajuntament actua i fa que el 
propietari hi faci les reformes que calguin. 
 

- Àrees de fumadors als carrers? 
La llei antitabac anirà evolucionant i les lleis vindran imposades a nivell estatal, 
no és una competència municipal. L’ajuntament de Palafrugell, a la seva 
ordenança contempla que a les platges no es pot fumar, ni portar gossos, ni 
sorolls excessius. 
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- Es faran millores en alguns parcs? 
Sempre hi ha millores als parcs des de l’Àrea de Serveis Municipals. També hi 
ha l’aplicació municipal que s’hi poden comunicar incidències i aquestes 
s’envien directament a les diferents àrees municipals. 
 

- Es podrien posar mes bancs i mes mobiliari urbà? 
Sempre que hi hagi una necessitat. Posar mes papereres no vol dir que l’espai 
sigui mes net, s’ha de treballar el civisme per no embrutir i s’ha de tenir 
consciència i no llençar brutícia al terra. 

 
- Es té previst de rehabilitar un edifici abandonat  i convertir-lo en un espai verd? 

Aquests espais estan contemplats al POUM i són parcel·les per urbanitzar. No 
són zones abandonades. 

 
- Tasques socials per no entrar a la presó? 

Aquestes tasques son tasques que determina un jutge, a vegades persones 
que han comès un delicte venen a l’Àrea a ajudar-nos en algun servei. 
 

- Que passa amb les burilles que hi ha al carrer? 
Moltes de les burilles que hi ha al carrer acaben als embornals i d’allà arriben 
fins a les platges. Tenen un alt temps de degradació i malgrat semblin “petites” 
per la seva mida són un gran problema de contaminació.  
 

- Heu posat càmeres a plaça Nova? 
S’han posat càmeres a diferents espais del municipi per control de punts de 
residus, controls a les entrades i sortides del municipi. 

 
- Hi haurà gespa al parc territorial? 

No hi haurà gespa perquè consumeix molta aigua i hem d’adaptar la vegetació 
a la poca aigua que tenim.  

 
- Es fan inspeccions de l’espai públic? 

Passen inspectors per vigilar els diferents elements i espais públics i fer-hi les 
accions necessàries.  

 
- Millorar els lavabos públics i fer-ne més? 

Falten lavabos públics a Tamariu, però potser falta comunicar-ho perquè ja n’hi 
ha a totes les instal·lacions i edificis públics. 
 

 
Treball en petit grup i recull de propostes per millorar el municipi de Palafrugell 
 
Els consellers i les conselleres es reuneixen en petits grups i acorden propostes per a 
la millora del municipi de Palafrugell. Tot seguit, es detallen les propostes i s’utilitzaran 
per fer un fulletó i fer-ne difusió.  
 
QUÈ PODEM FER ELS NOIS I NOIES? 
Cridar l’atenció davant d’un acte incívic. 
Tenir cura del mobiliari i de l’entorn. 
Prendre consciència dels propis actes. 
Especial cura amb la brossa que es genera. 
Intentar recollir petits residus sempre que es pugui. 
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QUÈ DEMANEM A L’AJUNTAMENT? 
Campanyes de recollida de residus 
Canvi de papereres amb tapa per evitar que les aus 
i el vent embrutin mes 
Serveis a la comunitat 
Cursa per recollir la brossa 
 
 
Formulari de satisfacció 
 
Els consellers i les conselleres han fet una enquesta d’avaluació del Consell 
d’adolescents del curs 2023-2024 perquè aquest ha sigut l’últim consell del curs.   
 

4. Torn obert de paraules 
 
L’alcalde de Palafrugell, el Sr. Juli Fernández, fa la cloenda del Consell d’adolescents 
d’aquest curs 2023-2024. Fa un reconeixement a la feina feta i a les propostes 
aportades al llarg del curs pels consellers i per les conselleres i els anima a continuar 
participant i col·laborant per construir un Palafrugell millor. 
 
 
La sessió finalitza a les 10.45 h. 
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Annex: 
 
Fotografia del mapatge realitzat pels consellers i les conselleres. 
 
 

 
 


